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Sykehusinnkjøp HF i media 
 

Møtedato: 28. mars 2022 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.   

Type sak (orienteringssak, diskusjonssak, beslutningssak, temasak) Orienteringssak 

 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 14. januar 2022 

til 10. mars 2022. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 

vinklet. 

 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
Det har vært noe medieomtale av Sykehusinnkjøp HF siden forrige styremøte. Sakene har derimot 

hatt begrenset omfang, og ingen har vært spesielt kritiske. 

Flere saker Sykehusinnkjøp HF har publisert selv har fått positiv medieomtale. Sykehusinnkjøp HFs 

egen sak om nasjonale besparelser på strøm fikk riksdekkende presseomtale, og flere andre saker 

har blitt omtalt i anbudsfaglige medier. 

Totalt 19 saker er omtalt i perioden og fordeler seg som følger:  

Totalt antall saker i 
perioden 

Positivt vinklet Negativt vinklet  Nøytralt vinklet  

 8 3 8 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

 

Anbud365 skriver at Sykehusinnkjøp HF går sammen med Oslo kommune og Statens innkjøpssenter 

om å innføre etiske krav i IT-anskaffelser. De intervjuer Sykehusinnkjøp HFs avdelingsleder for 

samfunnsansvar, Grete Teigset Solli, om saken. 

Saken er positivt vinklet. 

• Anbud 365: Tre innkjøpsgiganter i samarbeid retter søkelys mot menneske- og 

arbeidstakerrettigheter 

 

IT-faglige medier omtaler Atea og VMwares pressemelding om inngåelse av avtale om 

«skytjenester» med helseforetakene i Norge. Sykehusinnkjøp HF hadde fått pressemeldingen til 

gjennomlesning før den ble sendt ut, men dette ble ikke gjort grundig nok. I pressemeldingen kunne 

det fremstå som om avtalen til en verdi av 225 millioner kroner omhandlet en skytjeneste, mens 

avtalen i realiteten er for lisenser på flere ulike digitale produkter. Dagens Medisin valgte å vinkle sin 

sak på denne forskjellen i oppfatning, mens digi.no ga en mer nøytral beskrivelse av avtalen. 

Computerworld publiserte leverandørens pressemelding i uredigert form.  

Sakene er nøytralt vinklet.  

• Computerworld: Sykehusinnkjøp inngår gigantavtale for sky 

• Digi.no: Landet avtale verdt 225 millioner, pris vareneste kriteriet: – En stor tillitserklæring 

(vedlegg 1) 

• Dagens Medisin: Kaller fremstilling av IKT-avtale til 225 millioner kroner «misvisende» 

https://www.anbud365.no/bransjer/it-teknologi/tre-innkjopsgiganter-i-samarbeid-retter-sokelys-mot-menneske-og-arbeidstakerrettigheter/
https://www.anbud365.no/bransjer/it-teknologi/tre-innkjopsgiganter-i-samarbeid-retter-sokelys-mot-menneske-og-arbeidstakerrettigheter/
https://www.cw.no/it-bransjen-skytjenester-sykehusinnkjop/sykehusinnkjop-inngar-gigantavtale-for-sky/1677724
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/03/03/kaller-fremstilling-av-it-millionavtale-misvisende/
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Anbud365 skriver at Sykehusinnkjøp HF har delt opp anskaffelse av vaskeritjenester for å gjøre det 

mulig for lokale bedrifter å delta i konkurransen, men at samme leverandør, Nor Tekstil AS, likevel 

har vunnet ni av elleve delkontrakter. Anbud365 berømmer Sykehusinnkjøp HF for å følge 

bestemmelser om oppdeling av kontrakter, men at fremgangsmåten ikke har lykkes i å skape større 

konkurranse på dette markedet. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Anbud365: Hvem vinner – markedet eller lovgivers intensjon? 

 

Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs rapport om bruk av miljøkrav i legemiddelanskaffelser. De 

gjengir momenter fra rapporten uten selv å kommentere dem. 

Saken er positivt vinklet. 

• Anbud365: Miljøkrav i legemiddel-anskaffelser er kommet for å bli, erfaringene er gode 

 

Dagens Medisin publiserer nyhetsbrev skrevet av to medisinstudenter som mener at 

primærhelsetjenesten henger etter i klimakampen. De trekker frem Sykehusinnkjøp HFs arbeid for å 

minske miljøavtrykket til innkjøp til spesialhelsetjenesten som et eksempel til etterfølgelse. 

Saken er for Sykehusinnkjøps del positivt vinklet. 

• Dagens Medisin: Ta tak i klimakrisen! 

 

Nettstedet Utrop skriver om Sykehusinnkjøp HFs avtale på akutte tolketjenester med leverandøren 

Noricom. En tolk mener bedriften har for lav kvalitet på tolkene sine. Leverandøren kommer med 

tilsvar. 

Saken er negativt vinklet. 

• Utrop: Skeptisk til tildeling av akuttolkeoppdrag til Noricom 

 

Dagbladet skriver en artikkel om at Beslutningsforum innfører legemiddelet Cibinqo til behandling av 

alvorlig atopisk eksem, også nettstedet HealthTalk omtaler saken. 

Saken er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

• Dagbladet: Ny hjelp mot atopisk eksem (vedlegg 2) 

• HealthTalk: Beslutningsforum innfører Cibinqo til behandling av alvorlig atopisk eksem 

 

https://www.anbud365.no/kommentar/hvem-vinner-markedet-eller-lovgivers-intensjon/
https://sykehusinnkjop.no/nyheter/erfaringer-med-miljokrav-i-legemiddelanskaffelser
https://www.anbud365.no/uncategorized/miljokrav-i-legemiddel-anskaffelser-er-kommet-for-a-bli-erfaringene-er-gode/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/02/18/ta-tak-i-klimakrisen/
https://www.utrop.no/nyheter/nytt/291977/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/beslutningsforum-innf%C3%B8rer-cibinqo-til-behandling-av-alvorlig-atopisk-eksem/
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TV2 skriver om Beslutningsforums innføring av fem legemidler til behandling av pasienter med covid-

19, deriblant antistoffbehandling. Flere andre riksdekkende, regionale og anbudsfaglige medier 

omtaler saken. 

Saken er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

• TV2: Sykehusene kan nå bruke antistoff-behandling mot covid-19 

 

Nettstedene Dagens Medisin og Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøp HFs sak på internettsidene om 

en studie som viser at anbud på legemidler mot kronisk leddgikt gir besparelser uten at pasientenes 

helse blir dårligere. 

Saken er positivt vinklet. 

• Dagens Medisin: Studie på anbudsmodell for legemidler: – Viser hvor lojale norske leger er 

til tiltak som kan styrke fellesskapet 

• Anbud365: Forskning: Legemiddel-anbud sparer penger uten at pasientens helse blir 

dårligere 

 

HealthTalk skriver at to nye ledere er blitt ansatt i Sykehusinnkjøp HF, Tommy Juhl Nielsen og Geir 

Arne Eriksen. De to lederne samt administrerende direktør Bente Hayes blir sitert i saken. Dagens 

Medisin intervjuer Tommy Juhl Nielsen. 

Saken er positivt vinklet. 

• HealthTalk: To nye toppledere på plass i Sykehusinnkjøp 

• Dagens Medisin: Legemiddelsjef om 2021: Ekstremt høyt aktivitetsnivå (vedlegg 3) 

 

Dagens Medisin skriver om en anslått besparelse på 100 millioner kroner ved anskaffelse av 

legemidler mot betennelsessykdommer innen hud, ledd og tarm. De intervjuer divisjon legemidlers 

prosjektleder Eirik Sverrisson om saken. 

Saken er positivt vinklet. 

• Dagens Medisin: LIS-anbud: – Anslått besparelse på 100 millioner kroner 

 

NRK skriver at blinde ikke kan bruke hurtigtestene for korona uten hjelp. Det nevnes at 

Sykehusinnkjøp HF har anskaffet testene, og antyder at det ikke er stilt krav til universell utforming 

av dem. Assisterende direktør i Helsedirektoratet, Espen Rostrup Nakstad, sier at det ikke har 

kommet tilbud på slike tester. 

Saken er for Sykehusinnkjøps del nøytralt vinklet. 

• NRK: Umogleg å lese av testresultat om du er blind 

 

https://www.tv2.no/nyheter/14572494/
https://sykehusinnkjop.no/nyheter/forsking-stotter-den-norske-anbudsmodellen-for-legemidler
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/02/09/studie-pa-anbudsmodell-for-legemidler/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/02/09/studie-pa-anbudsmodell-for-legemidler/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/forskning-legemiddel-anbud-sparer-penger-uten-at-pasientens-helse-blir-darligere/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/forskning-legemiddel-anbud-sparer-penger-uten-at-pasientens-helse-blir-darligere/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/to-nye-toppledere-p%C3%A5-plass-i-sykehusinnkj%C3%B8p/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/01/31/LIS-anbud-anslatt-besparelse-pa-100-millioner-kroner/
https://www.nrk.no/norge/matte-fa-hjelp-av-vener-for-a-ta-koronatest-1.15816687
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Helse Vest RHF og Sykehusinnkjøp HF publiserer sammen en pressemelding om at to leverandører av 

vikartjenester er midlertidig suspendert etter at en revisjon har funnet avvik i deres betaling av 

overtid til vikarer. Saken omtales i flere riksdekkende medier, og Fagforbundet roser 

helseforetakene for suspensjonen. Regionale medier følger opp saken knyttet til sine lokale 

helseforetak. Divisjonsdirektør for nasjonale tjenester, Harald I. Johnsen uttaler seg på vegne av 

Sykehusinnkjøp HF. Begge byråene fikk senere opphevet suspensjonen, dette ble omtalt av Dagens 

Medisin. 

Saken er positivt vinklet. 

• TV2: Helse Vest suspenderer to vikarbyrå etter kontraktsbrudd 

• Fagbladet: Helse Vest suspenderer markedsledende vikarbyrå. – Viser at de tar oppgaven 

alvorlig 

• Dagens Medisin: Opphever suspensjon for vikarbyrå etter kontraktsbrudd 

 

Anbud365 skriver om vurderinger gjort rundt behovet for virksomhetsoverdragelse i båtanbud for å 

sikre de ansatte trygghet og forutsigbarhet. Sykehusinnkjøp HF omtales som en av flere parter som 

har hentet inn en juridisk vurdering av spørsmålet. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Anbud365: Trengs ikke virksomhetsoverdragelse i båtanbud for å sikre de ansatte? 

 

Dagens Næringsliv følger opp sak om lovligheten av hasteanskaffelser av hurtigtester. Avisen skrev 

om tidligere anskaffelser, og omtaler nå også etterfølgende hasteanskaffelser. NTBs melding om 

saken refereres av flere andre medier. 

Saken er negativt vinklet. 

• Gudbrandsdølen: Kjøpte hurtigtester for 1,1 milliarder kroner uten anbud (vedlegg 4) 

 

Helse Sør-Øst RHF la i januar ut en pressemelding om besparelser på strøm, og saken ble plukket opp 

av riksdekkende medier. I etterkant la Sykehusinnkjøp ut en egen pressemelding om besparelsene 

nasjonalt, og også denne saken blir referert av riksdekkende medier som VG og NRK, samt flere 

lokale og anbudsfaglige medier. 

Saken er positivt vinklet. 

• VG: Sykehusene sparte 290 millioner kroner på strøm i fjor 

 

Flere legemiddelfirmaer skriver innlegg i Dagens Medisin hvor de kritiserer planene for 

anbudsutsettelse av legemidler på blåreseptordningen. Interesseorganisasjoner er også kritiske, og 

de mener den truer pasienters tilgang på legemidler, i tillegg til at den ikke er godt nok utredet. 

Sykehusinnkjøp HF omtales i kraft av å være involvert i å gjennomføre pilot for endringen. 

https://kommunikasjon.ntb.no/pressemelding/to-vikarbyraer-suspenderes-midlertidig-etter-kontraktsbrudd?publisherId=17847310&releaseId=17924809
https://www.tv2.no/nyheter/14518937/
https://fagbladet.no/nyheter/helse-vest-suspenderer-markedsledende-vikarbyra--viser-at-de-tar-oppgaven-alvorlig-sier-fagforbundets-nestleder-sissel-m-skoghaug-6.91.848388.3b57314ace
https://fagbladet.no/nyheter/helse-vest-suspenderer-markedsledende-vikarbyra--viser-at-de-tar-oppgaven-alvorlig-sier-fagforbundets-nestleder-sissel-m-skoghaug-6.91.848388.3b57314ace
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/02/10/opphever-suspensjon-for-vikarbyra-etter-kontraktsbrudd/
https://www.anbud365.no/bransjer/transport/trengs-ikke-virksomhetsoverdragelse-i-batanbud-for-a-sikre-de-ansatte/
https://sykehusinnkjop.no/nyheter/norske-sykehus-har-spart-290-millioner-pa-strom-i-2021
https://direkte.vg.no/nyhetsdognet/news/sykehusene-sparte-290-millioner-kroner-paa-stroem-i-fjor.-FlR27LKJ
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Saken er negativt vinklet. 

• Dagens Medisin: Behov for helhetlig blikk på blåreseptordningen 

• Dagens Medisin: En innstramming av tilgangen på legemidler 

• Dagens Medisin: Uheldig praktisering av fullmaktsgrensen 

• Dagens Medisin: Etterlyser mer informasjon om anbudsmodell 

• Dagens Medisin: – Utfordringen er at det kjøres to parallelle prosesser 

 

Regionale medier skriver om Christiania Taxi som mister kontrakter som Sykehusinnkjøp HF har 

tildelt dem på pasientreiser. For Voss har Helse Bergen HF valgt å ikke benytte seg av opsjon på 

forlengelse, og for Asker og Bærum har selskapet selv sagt opp avtalen. Sakene omtaler avvik i 

leveransene mens Christiania Taxi hadde kontraktene, men er ikke kritisk til Sykehusinnkjøp HF. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Hordaland: Voss Taxi tek over pasientreisene (vedlegg 5) 

• Budstikka: Avsluttet selv kontrakt om pasientreiser (vedlegg 6) 

 

Regionale, lokale og anbudsfaglige medier omtaler Beslutningsforums avgjørelser om å ikke ta inn 

forskjellige legemidler og behandlingsmetoder som enkeltpasienter ønsker tilgang til. 

Sakene er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

Kaftrio: 

• Glåmdalen: Sylvi lover Lasse (40) hjelp for å få livsviktig medisin (vedlegg 7) 

• Vestnytt: Malene (11) har en sjelden, alvorlig sykdom. Håpet er at staten vil betale for den 

dyre medisinen, som kan gi henne et bedre og lengre liv (vedlegg 8) 

 

Enhertu: 

• HealthTalk: Liv Ekeberg Moen (57) har uhelbredelig brystkreft. Nå får hun behandlingen som 

Beslutningsforum sa nei til - betalt av helseforsikringen 

• HealthTalk: Advarer mot et A-lag og et B-lag i helsevesenet: - Jeg blir så sint og fortvilet 

• HealthTalk: Lederen av Stortingets Helse- og omsorgskomité: Vil ikke akseptere at norske 

pasienter får tilgang til medisiner senere enn i andre land 

 

Vyndaqel: 

• Jærbladet: Helge Lode får ikke hjertemedisinen han trenger. Den koster for mye (vedlegg 9) 

 

CAR-T stamcellebehandling: 

• Bergensavisen: Drar til Israel for å få hjelp (vedlegg 10) 

• Bergensavisen: Bedre samarbeid kan gi livsviktig behandling (Vedlegg 11) 

  

https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/01/15/utsett-forskriftsendringen-om-anbud-pa-bla-resept/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/01/26/en-innstramming-av-tilgangen-pa-legemidler/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/02/28/uheldig-praktisering-av-fullmaktsgrensen/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/03/03/etterlyser-mer-informasjon-om-anbudsmodell/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/03/04/-utfordringen-er-at-det-kjores-to-parallelle-prosesser/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/onkologi-liv-ekeberg-moen-57-har-uhelbredelig-brystkreft-n%C3%A5-f%C3%A5r-hun-behandlingen-som-beslutningsforum-sa-nei-til-betalt-av-helseforsikringen/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/onkologi-liv-ekeberg-moen-57-har-uhelbredelig-brystkreft-n%C3%A5-f%C3%A5r-hun-behandlingen-som-beslutningsforum-sa-nei-til-betalt-av-helseforsikringen/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/onkologi-advarer-mot-et-a-lag-og-et-b-lag-i-helsevesenet-jeg-blir-s%C3%A5-sint-og-fortvilet/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/lederen-av-stortingets-helse-og-omsorgskomit%C3%A9-vil-ikke-akseptere-at-norske-pasienter-f%C3%A5r-tilgang-til-medisiner-senere-enn-i-andre-land/
https://www.healthtalk.no/alle-artikler/lederen-av-stortingets-helse-og-omsorgskomit%C3%A9-vil-ikke-akseptere-at-norske-pasienter-f%C3%A5r-tilgang-til-medisiner-senere-enn-i-andre-land/
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Vedlegg 
• Vedlegg 1, Digi.no 

• Vedlegg 2, Dagbladet 

• Vedlegg 3, Dagens Medisin 

• Vedlegg 4, Gudbrandsdølen 

• Vedlegg 5, Hordaland 

• Vedlegg 6, Budstikka 

• Vedlegg 7, Glåmdalen 

• Vedlegg 8, Vestnytt 

• Vedlegg 9, Jærbladet 

• Vedlegg 10, Bergensavisen 

• Vedlegg 11, Bergensavisen 
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